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Zasadnutie Akademického senátu PF UKF v Nitre dňa 22. marca 2021 o 13.00 h. 

 

Prítomní on line: (13) doc. Mgr. Pavol Brezina, PhD.; Mgr. Alena Čierna, PhD.; doc. PhDr. 

Viktor Gatial, PhD.; PaedDr. Soňa Grofčíková, PhD.; Mgr. Ţelmíra Hasičová; prof. PaedDr. 

Alena Hašková, CSc.; doc. PaedDr. Janka Kanásová, PhD.; Ing. Rudolf  Kaniansky; doc. 

PaedDr. Dana Kollárová, PhD.; Bc. Dominika Kolníková; doc. PaedDr. Vladimír Šutka, 

PhD.; Mgr. Radka Teleková; doc. PaedDr. Marcela Verešová, PhD. 

 

Ospravedlnení:   (2) Timea Turicová 

Neporítomní:      (1) Marek Vojtko 

Hostia:     (2) doc. PaedDr. Gábor Pintes, PhD. 

                 Ing. Lucia Bezáková 

Program: 

1.  Otvorenie, kontrola plnenia uznesení. 

2.  Návrh rozpočtu príjmov a výdavkov PF UKF na rok 2021 (Príloha 1 a 2).  

3. Návrh rozpisu dotácie zo štátneho rozpočtu a návrh rozpisu nedotačných finančných 

prostriedkov organizačným súčastiam PF UKF v Nitre na rok 2021 (Príloha 3, 4 a 5).  

4. Návrh úprav dotácie zo štátneho rozpočtu na základe dodatku č. 10 k dotačnej zmluve na 

rok 2020 (Príloha 6).  

5. Rôzne 

 

Bod 1 – Otvorenie, kontrola plnenia uznesení.  

 

Zasadnutie AS UKF bolo v súvislosti s proti pandemickými opatreniami Covid‐19 

realizované formou video konferenčného rokovania prostredníctvom systému Jitsy Meet. 

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD. otvorila zasadnutie AS PF UKF 

v Nitre. Na úvod privítala prítomných členov AS PF UKF a hostí. Oboznámila členov AS PF 

UKF s programom zasadnutia a opýtala sa, či má niekto návrh na doplnenie v bode 5. Rôzne. 

Nikto z prítomných členov nechcel doplniť tento bod.  

 

Program zasadnutia bol hlasovaním prítomných členov AS PF UKF odsúhlasený.  

Za:   13 

Proti:   0 

Zdrţal sa:  0 

 

V rámci kontroly plnenia uznesení predsedníčka senátu skonštatovala, ţe z predošlého 

zasadnutia AS PF nevyplynulo ţiadne uznesenie. 

Na úvod oslovila členov AS PF UKF, kto by zapísal predmetné rokovanie. 

Ing. R. Kaniansky sa prihovoril za systémové riešenie a navrhol funkciu tajomníka AS, ktorý 

by kontinuálne zapisoval všetky zápisnice.  

prof. PaedDr. Alena Hašková, CSc. pripomenula, ţe zapisovateľom zasadnutí AS vţdy bola 

sekretárka z nejakej katedry. 

 AKADEMICKÝ SENÁT 
Pedagogickej fakulty UKF v Nitre, 

Dražovská cesta 4,  949 74 Nitra 

 



Poukázala na činnosť jednotlivých komisií AS PF UKF a ich členov s tým, ţe niektoré 

komisie sú zaťaţené viac a niektoré menej. Napriek tomu sa nikto z prítomných členov AS PF 

UKF v Nitre neujal postu stáleho zapisovateľa z rokovaní AS PF UKF v Nitre. Predsedníčka 

AS PF bude riešenie tohto problému hľadať v spolupráci s dekanom PF UKF v Nitre. 

Na zapisovanie predmetného rokovania sa prihlásila podpredsedníčka AS PF UKF v Nitre 

doc. PaedDr. J. Kanásová, PhD. 

 

Bod 2 – Návrh rozpočtu príjmov a výdavkov PF UKF na rok 2021 (Príloha 1 a 2).  

 

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD. predstavila druhý bod rokovania 

a poţiadala tajomníčku PF UKF Ing. Luciu Bezákovú, aby priblíţila program rokovania 

prítomným členom AS PF UKF z ekonomickej stránky. Program rokovania mali členovia AS 

PF UKF v Nitre sprístupnený k stiahnutiu a naštudovaniu v dostatočnom predstihu 

prostredníctvom portálu https://doc.ukf.sk/.  

 

O slovo sa prihlásil dekan PF UKF v Nitre doc. PaedDr. Gábor Pintes, PhD., ktorý Návrh 

rozpočtu príjmov a výdavkov PF UKF na rok 2021 do AS PF predkladal. Upozornil na to, ţe 

schvaľovanie rozpočtu a rozpisu dotácií patrí medzi najdôleţitejšie akty, ktoré sa týkajú 

ekonomického chodu PF. Metodika rozpisu dotácií z úrovne MŠVVaŠ SR uplatnená na 

univerzitnej úrovne bola následne uplatnená aj v rozpise dotácií na jednotlivé  katedry PF. 

Kaţdá katedra bola prostredníctvom svojho vedenia informovaná o tom, ako sa metodika, 

ktorá bola uplatnená z MŠVVaŠ, dotkne rozpisu dotácií na jednotlivé pracoviská. Na základe 

toho bol vypracovaný rozpis dotácie PF UKF v Nitre, prerokovaný s vedúcimi jednotlivých 

pracovísk, na Kolégiu dekana a následne boli materiály posunuté na schválenie AS PF UKF. 

Dekan PF doc. PaedDr. G. Pintes, PhD. odovzdal slovo tajomníčke PF UKF v Nitre. 

Tajomníčka PF Ing. Lucia Bezáková v nadväznosti na VŠ zákon predloţila Návrh rozpočtu 

príjmov a výdavkov PF UKF na rok 2021 (Príloha 1 a 2). Upozornila na to, ţe tento dokument 

je najdôleţitejším nástrojom riadenia, na základe ktorého je moţné robiť všetky rozhodnutia 

súvisiace s hospodárskym chodom PF. Rozpočet zohľadňuje princíp viaczdrojového 

financovania na PF a skladá sa z dvoch častí, časti príjmov a výdavkov. V časti príjmov 

zohľadňuje (2. príloha) – zostatky z dotácie zo štátneho rozpočtu, príjmy z rozpisu dotácie zo 

štátneho rozpočtu (prerokovaná na Kolégiu rektora a AS UKF), príjmy zahŕňajú aj očakávané 

príjmy z projektov a príjmy, ktoré fakulta dosiahne z vlastných zdrojov. Rozpočet príjmov 

bude na rok 2021 za PF UKF v Nitre vo výške 7 923 216,-€. Výdavky sa rozpočtujú na 

konkrétne potreby PF. Krytie aktivít je podľa rozpočtovej klasifikácie. Na odmeny sa plánujú 

pouţiť aj finančné prostriedky z minulých rokov. Ing. Lucia Bezáková upozornila, ţe v tomto 

roku by PF chcela zabezpečiť nábytok do 2 miestností pri vstupe na PF, aktualizovať 

informačný systém PF, opraviť podlahu vo vstupe PF a zrealizovať zasadnutie Asociácie 

dekanov SR a ČR. Informovala, ţe bude zriadený fond na podporu publikačnej činnosti PF. 

Z rozpočtu na transfery sa zabezpečia štipendiá doktorandov, motivačné štipendiá. Odchodné 

a odstupné bude hradené z vlastných zdrojov PF. Kapitálové výdavky budú tieţ prednostne 

hradené z vlastných zdrojov. Celková suma výdavkov predstavuje čiastku 4 531 344,-€ 

(Príloha č. 2).  

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD. poďakovala Ing. L. Bezákovej 

a opýtala sa, či má niekto z prítomných členov otázky k rozpočtu.  

https://doc.ukf.sk/


 

Prihlásil sa dekan PF, doc. PaedDr. Gábor Pintes, PhD., ktorý upresnil fungovanie podpornej 

činnosti v rámci fondu na podporu publikačnej činnosti – zaplatenie registračného poplatku 

v databázových časopisoch. Zmenená metodika zo štátneho rozpočtu uprednostňuje 

publikácie, ktoré sú evidované v databázových časopisoch. Zisk za publikáciu je 

v kvartilových publikáciách výrazne vyšší. Nedostatok finančných prostriedkov na 

pracoviskách nemôţe byť dôvodom toho, ţe sa neumoţní publikovanie v databázových 

časopisoch. Z tohto fondu sa budú podporovať články a štúdie na základe metodiky rozpisu 

dotácií.  

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD poďakovala dekanovi PF UKF 

v Nitre doc. PaedDr. Gáborovi Pintesovi, PhD.  

 

Hlasovanie k jednotlivým uzneseniam, počnúc bodom 2, bolo realizované formou on‐line 

hlasovania prostredníctvom systému Jitsy Meet. 

 

Uznesenie č. 1/22032021 

AS PF UKF v Nitre schvaľuje Návrh rozpočtu príjmov a výdavkov Pedagogickej fakulty 

Univerzity Konštantína Filozofa v Nitre na rok 2021, predloţený doc. PaedDr. Gáborom 

Pintesom, PhD., dekanom Pedagogickej fakulty UKF v Nitre. 

Za:   13 

Proti:   0 

Zdrţal sa:  0 

 

 

Bod 3 – Návrh rozpisu dotácie zo štátneho rozpočtu a návrh rozpisu nedotačných finančných 

prostriedkov organizačným súčastiam PF UKF v Nitre na rok 2021 (Príloha 3, 4 a 5).  

 

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD. oboznámila členov AS PF UKF 

s bodom 3 a odovzdala slovo dekanovi PF UKF v Nitre – doc. PaedDr. Gáborovi Pintesovi, 

PhD.. Podkladové materiály boli k dispozícii na stiahnutie v internom informačnom systéme 

https://doc.ukf.sk a sprístupnené k naštudovaniu v dostatočnom predstihu (príloha 3, 4 a 5). 

Dekan informoval, ţe na základe rozhodnutia MF SR a MŠVVaŠ SR prišlo k významnému 

zníţeniu dotácie pre všetky VŠ. Dekan ďalej informoval o zmene metodiky prerozdeľovania 

dotácie, a to predovšetkým zníţením vplyvu výsledkov komplexnej akreditácie a vynechaním 

koeficientu kvalifikačnej štruktúry. Do toho metodiky financovania vstúpil indikátor 

hodnotenia vedecko-výskumnej činnosti za posledných 6 rokov. Na PF UKF za rok 2021 bolo 

o 356 137,-€ menej finančných prostriedkov v porovnaní s minulým rokom. Rozpis dotácie 

prezentuje vyrovnanosť a ráta s minimálnym prebytkom. 

 

Tajomníčka PF, Ing. Lucia Bezáková upozornila na 3 prílohy (3, 4 a 5), kde sa rozpis dotácií 

robil podľa kritérií, ktoré kopírujú nastavenie kritérií MŠVVaŠ. Na všetkých úrovniach 

(fakultnej, jednotlivých pracovísk) boli dodrţané rovnaké kritériá rozpisu. Táto metodika bola 

schválená AS UKF v Nitre a prerokovaná na Kolégiu dekana (príloha 3, 4 a 5). 

Ing. Lucia Bezáková podrobne vysvetlila predloţené tabuľky v prílohách, vysvetlila 

jednotlivé poloţky a ozrejmila všetky potrebné fakty k prerokovávanému bodu.  

Tabuľka 610 ukazuje, ktorá katedra sa ako podieľa na potrebe katedier, v rámci potreby boli 

započítané aj štipendiá doktorandov. Upozornila aj na vzájomnú výučbu katedier a fakúlt, 

uviedla metodiku nápočtu. V oblasti vedy sa pri rozpise zníţila váha akreditácie a časť 

https://doc.ukf.sk/


z prostriedkov prešiel na priemerný 6-ročný vedecký výskum katedier. Váha tohto koeficientu 

v budúcom roku bude pravdepodobne  vyššia.  

Štyri katedry na PF sú v plusových číslach a tri sú v mínusových. V rámci solidarity sa 

dotácia pre katedry rozdelila tak, aby pokryla mzdové nároky katedier, ktoré sú v mínusových 

číslach (tabuľka 610). 

Podrobne rozobrala kategóriu 630 – rozdelenie dotačných prostriedkov bolo zrealizované 

v zmysle metodiky MŠVVaŠ. Okrem toho vysvetlila systém prerozdelenia nedotačných 

finančných prostriedkov. Kaţdej katedre bolo tieţ pridelených 1 000,-€ na pokrytie 

prevádzkových potrieb. 

- predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD. otvorila diskusiu k bodu 3: 

 

Dekan PF, doc. PaedDr. Gábor Pintes, PhD vysvetlil, ţe náklady spojené s personálnou 

reorganizáciou, neboli započítané ako náklady jednotlivých katedier, ale budú hradené 

z nedotačných  zdrojov fakulty, t.j. odstupné a odchodné nezaťaţujú dotáciu katedier. 

 

Doc. Mgr. Pavol Brezina, PhD. sa opýtal, ako je vedecký výkon započítavaný, z ktorých 

rokov a ako sú započítané projekty. 

Tajomníčka PF, Ing. Lucia Bezáková upresnila, ţe projekty sú započítané z rokov 2018 – 

2019, študenti sú započítaní k 31. 10. 2019. 

 

PaedDr. Soňa Grofčíková, PhD. sa zaujímala, či sa náklady na prevádzku, ktoré ušetrila 

fakulta, vracajú rektorátu, alebo ostávajú na fakulte. Tajomníčka PF Ing. L. Bezáková 

upozornila, ţe prevádzkové náklady za kúrenie, vodu, elektrinu sú tzv. celouniverzitné 

náklady a ostávajú v správe rektorátu. Na základe tohto podnetu uviedla, ţe budeme sledovať 

plnenie rozpočtu a ţiadať vyúčtovanie, aby boli v prípade úspor, financie posunuté aj na 

fakulty. Tieto prostriedky nie sú účelovo viazané. 

 

Uznesenie č. 2/22032021 
AS PF UKF v Nitre schvaľuje Návrh rozpisu dotácie zo štátneho rozpočtu a návrh rozpisu 

nedotačných finančných prostriedkov organizačným súčastiam Pedagogickej fakulty 

Univerzity Konštantína Filozofa v Nitre na rok 2021, predloţený doc. PaedDr. Gáborom 

Pintesom, PhD., dekanom Pedagogickej fakulty UKF v Nitre. 

Za:   13 

Proti:   0 

Zdrţal sa:  0 

 

Bod 4 - Návrh úprav dotácie zo štátneho rozpočtu na základe dodatku č. 10 k dotačnej zmluve 

na rok 2020 (Príloha 6). 

 

Návrh úprav dotácie zo štátneho rozpočtu UKF v Nitre na základe dodatkov č. 10 k dotačnej 

zmluve na rok 2020 predloţila tajomníčka PF UKF Ing. L. Bezáková. Upozornila na to, ţe 

posledná úprava bola schválená AS UKF v Nitre. PF dostala finančné prostriedky na program 

vysokoškolské vzdelávanie a veda v sume 15 162,-€ a na podprogram vysokoškolská veda 

a technika 733,-€ - tieto finančné prostriedky boli presunuté na pokrytie mzdových výdavkov.  

 

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD. otvorila diskusiu k bodu 4. Nikto 

z prítomných členov AS PF nemal k bodu 2 ţiadne pripomienky. 

 

Uznesenie č. 3/22032021 



AS PF UKF v Nitre schvaľuje Úpravu dotácie zo štátneho rozpočtu Univerzity Konštantína 

Filozofa v Nitre na základe dodatku č. 10 k dotačnej zmluve na rok 2020, predloţenú doc. 

PaedDr. Gáborom Pintesom, PhD., dekanom Pedagogickej fakulty UKF v Nitre. 

Za:   13   

Proti:   0  

Zdrţal sa:  0 

 

Bod 5 – Rôzne 

Predsedníčka AS PF UKF v Nitre Mgr. Alena Čierna, PhD.  

 

Dekan PF UKF v Nitre doc. PaedDr. Gábor Pintes, PhD. sa poďakoval členom AS PF UKF 

za prerokovanie predloţených dokumentov a za pripomienky.  

Informoval prítomných členov AS PF UKF v Nitre, ţe uţ teraz je nutné upriamiť pozornosť 

na budúci rok, pretoţe z hľadiska plánu a filozofie MŠVVaŠ, pôjde o 3-ročné obdobie 

krátenia dotácií na financovanie VŠ. Tohtoročný rozpis bol o 10 – 12% niţší ako v minulom 

roku, čo predstavuje pokles o index 0,89 %. Fakulta je v súčasnosti schopná plusovo 

hospodáriť vďaka opatreniam, ktoré boli uskutočnené uţ koncom minulého roka. PF počíta 

pre budúci rok s modelom krátenia dotácií o ďalších 10%. I napriek tomu, ţe PF UKF v Nitre 

má isté rezervy, je dôleţité pripraviť sa na ďalšie systémové – personálne zmeny. Hoci je 

nutné z hľadiska financovania prispôsobiť sa nastavenej metodike MŠVVaŠ SR, no 

nesmieme stratiť zo zorného uhla aj vzdelávaciu činnosť, a to aj napriek tomu, ţe táto činnosť 

nie je adekvátne zohľadňovaná a ohodnotená MŠVVaŠ SR. 

 

Bod 6 – Záver, poďakovanie a ukončenie zasadnutia 

V závere zasadnutia predsedníčka AS PF UKF Mgr. Alena Čierna, PhD. poďakovala všetkým 

prítomným členom AS PF UKF v Nitre a hosťom za účasť na zasadnutí.  

 

 

Nitra, 22.03. 2021   

                      Mgr. Alena Čierna, PhD. 

                                    predsedníčka AS PF UKF v Nitre  

 

 

Zápisnicu spracovala: doc. PaedDr. Janka Kanásová, PhD. 

 

 

 


